
Každý problém, každá 
situácia sa dá riešiť slušnou 
komunikáciou a ľudsky. Aj 
také problémy s dopravou 
na Dubničke, či na uliciach 
Sládkovičova a A. Hlinku, 
na ktorých je množstvo 
veľmi frekventovaných 
priechodov. Kým jedni sa 
sťažujú na bezohľadných 
chodcov, druhí na ešte 
bezohľadnejších vodičov. 
A tak je to aj pri upchatých 
cestách i necestách  na 
sídlisku Dubnička, kde 
majú problém prechádzať 
hasiči, sanitky, smetiari. 
Diskusia vedenia mesta 
s obyvateľmi v ZŠ 
Gorazdova o genereli 
prebiehala vecne 
a konštruktívne. Ulica 
po ulici, od parkoviska 
k (ne)parkovisku, i tam, 
kde by mohlo byť aj na 
úkor zelene či bývalého 
detského pieskoviska. 
Všetko sú to háklivé 
veci, ktoré sa obyvateľov 
každého bloku dotýkajú 
aj osobne. A každý má 
iný názor. Preto nielen 
táto jedna diskusia, ale 
aj tie ďalšie sú o slušnej 
komunikácii a o ľudskom 
prístupe. Myšlienku jednej 
obyvateľky Dubničky 
by si však mali zobrať k 
srdcu všetci: „Za všetkým 
sme my, ľudia... Naše 
myslenie, chovanie, naše 
činy. Chce to generálny 
generel v našich hlavách 
a srdciach.  Začnime 
každý od seba a nebude 
potrebných toľko 
jednosmeriek ani na 
sídlisku, ani v našich 
životoch...“
 Alena Borszéková, 
 šéfredaktorka

   Ročník XII. 13. marec 2017  Číslo 10 Nepredajné

O zmenách dopravy na Dubničke
Generel o zjednosmernení ulíc je živý dokument, ktorý sa bude dopĺňať podnetmi občanov 

Na margo

Veľvyslanec 
Ruskej federácie 
A.L.Fedotov 
v Bánovciach

Hory, cesty, 
ľudia s mladými 
cestovateľkami

Zberný dvor 
odpadov s novým 
prevádzkovým 
časom

V Základnej 
škole 

Gorazdova 
sa 9. marca 
uskutočnilo 
stretnutie vedenia 
mesta s občanmi 
s jediným cieľom: 
vysvetliť si 
plánované zmeny 
v organizácii 
dopravy na sídlisku 
Dubnička a prijať 
podnety od 
občanov.

Stretnutia sa zúčastnil 
primátor Marián Chovanec, 
jeho zástupca Peter Bulík, 
ktorý je zároveň aj poslancom 
za tento volebný obvod, 
ďalší poslanci a poslankyne 
Blanka Kodajová, Dana 
Švecová, Dušan Holbay, 
Ondrej Kubala a  predseda 
dopravnej komisie pri mest-
skom zastupiteľstve Juraj 
Pastorek. Všetci poslanci sa 
pravidelne a aktívne zúčast-
ňovali zasadaní komisie, 
ktorá generel vypracovaný 
odborne spôsobilou firmou 
pripomienkovala. Primátor 
na úvod vysvetlil príčiny, 
prečo je mesto nútené 

reorganizovať dopravu na 
sídlisku. Hlavným dôvodom 
je obmedzená prejazdnosť 
záchranných zložiek – 
polície, hasičov, sanitiek, 
a  vozidiel technických 
služieb mesta – odvoz smetí, 
opravy a  údržba, čistenie. 
Ulice sídliska sú preplnené 
množstvom áut, ktorých 
počet sa za posledných šty-
ridsať rokov zvýšil štvorná-
sobne a v súčasnosti sa musia 
hľadať spôsoby ako zabrániť 
nesprávnemu parkovaniu 
a  aj týmto uľahčiť prejazd-
nosť dopravy. Každý občan 
mal možnosť, a  stále túto 
možnosť aj má, nahliadnuť 
do grafickej mapy, ktorá 
informuje o  plánovanom 
zjednosmernení niektorých 
ulíc na sídlisku. 

Š t e f a n  C i d o r í k 
z  oddelenia životného pro-
stredia, dopravy, obchodu 
a služieb Mestského úradu 
v Bánovciach nad Bebravou 
zdôraznil, že generel je 
„surový“ materiál, ktorý 
bude postupne doplňovaný 
podnetmi obyvateľov. A ako 
prvé vyjasnil pripomienky 
asi 140 obyvateľov ulice 
Novomeského, ktorí odoslali 
na magistrát „petíciu“, resp. 
žiadosť o  zmeny v  návrhu. 
Štefan Cidorík podrobne, 
ulicu po ulici, predstavil 
a  vysvet ľoval dôvody 
zjednosmernenia. 

Nakoľko sa nedajú 
v š e t k y  pr ipom ien k y 
občanov zverejniť, spo-
menieme aspoň niekoľko 
myšlienok, ktoré odzneli 

na stretnutí. Tou najdôleži-
tejšou, ktorá sa tiahla celou 
diskusiou, bol nedostatok 
parkovacích miest. Ľudia by 
najradšej parkovali priamo 
pod oknami svojich bytov. 
Jednou z  možností sú aj 
v  noci úplne voľné  parko-
viská pri  bývalej Bille či 
Lidli. Na margo tohto prob-
lému odznela aj výzva prí-
tomnej lekárky, aby sa ľudia 
viacej hýbali a chodili pešo. 
Hovorilo sa aj o zákaze par-
kovania väčších firemných 
áut  pod oknami bytov, ktoré 
zaberajú aj dve tri miesta, 
o odstránení minimálne 
desiatich vrakov a dlhodobo 
odstavených áut, o  zriadení 
rezidenčných miest, vrátane 
vyhradenia miest pre vozíč-
károv, atď.. Generel nebude 

lacná záležitosť, lebo mesto 
musí investovať do množstva 
dopravných značiek a  do 
úprav vodorovných značení, 
vrátane nutných opráv 
niektorých komunikácií. Vo 
vzduchu však ostala visieť 
odpoveď na otázku, či budú 
vodiči z  Dubničky nové 
predpisy dodržiavať.  

Of iciá lnu t lačov ú 
správu pripraví vedenie 
mesta po zapracovaní pripo-
mienok občanov. Na záver 
treba zdôrazniť, čo odznelo 
aj v  na úvod stretnutia, že 
generel je živý dokument 
a budú do neho zapracované 
konštruktívne a  oprávnené 
podnety občanov.

 Text a foto: 
 Alena Borszéková

Blanka Kodajová, Ondrej Kubala, Dušan Holbay, Dana Švecová, primátor Marián Chovanec, Štefan Cidorík a Juraj Pastorek
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Poslanci skladajú účty voličom
v polovici volebného obdobia

Kanalizácia sa vybudo-
vala na uliciach Stromová 
a  K  mlynskému náhonu. 
Boli kompletne rozkopané 
a  len čo boli trochu poop-
ravované, prišla výmena 
plynového potrubia. Táto 
akcia sa realizovala na uli-
ciach Hrežďovská, Stromová 
a  K  mlynskému náhonu. 
Popri týchto prácach ďalej 
prebiehala výstavba „R2“, 
ktorá bola zásobovaná 
hlavne cez Hrežďovskú 
ulicu. Píšem to preto, aby 
bol čitateľ aspoň približne 
informovaný o  stave našej 

mestskej časti počas všetkých 
týchto prác. Niekoľkokrát 
som bol na mestskom úrade 
upozorniť kompetentných 
pracovníkov, čo sa tu deje: 
za daždivého počasia bolo 
na uliciach blato, za suchého 
počasia sa veľmi prášilo. 
Zhotovitelia stavieb nedodr-
žiavali sľuby, že budú čistiť 
ulice. Bol to každodenný boj 
s fi rmami, ktoré boli zainte-
resované na tejto výstavbe. 
Pracovníci mestského úradu 
sa uspokojili s  prísľubom 
zhotoviteľov stavieb, že 
zničené komunikácie dajú 

do pôvodného stavu. Ako 
som ich varoval, táto pred-
stava bola naivná a  fi rmy, 
ktoré zničili naše chodníky 
a  cesty, potrebovali ušetriť 
f inančné prostr ied k y 
a  namiesto toho, aby dali 
komunikácie do pôvodného 
stavu, začali vydierať mesto, 
aby prispelo na opravu 
komunikácií z  mestského 
rozpočtu. Nakoniec mesto 
za podcenenie celého 
problému muselo prispieť 
nemalou čiastkou zo svojho 
rozpočtu na opravu komu-
nikácií. Je to škoda, pretože 
tieto peniaze sa dali využiť 
napr. pri oprave materských 
škôl. Podľa môjho názoru by 
malo mesto na takéto veľké 
projekty vyčleniť zamest-
nanca, ktorý by dozeral na 
činnosť externých firiem 
a  monitoroval realizáciu 
líniových stavieb. Malo by 
to výhodu aj pri stavebných 
prácach v  meste, ktoré by 
boli lepšie zdokumentované.

Ale mojou hlavnou 
ambíciou činnosti ako 
poslanca je byť nápomocný 
občanom a tiež postupne 
zveľaďovať našu mestskú 
časť. Podľa finančných

možností mesta sa snažím 
v  posledných rokoch 
 dobudovať okolie cintorína 
v  Malých Chlievanoch. Po 
vybudovaní kolumbária 
ešte v  minulom volebnom 
období boli práce zamerané 
na stavbu prístrešku, aby 
pohrebné obrady prebie-
hali dôstojne. V  minulom 
roku bola upravená plocha 
pri cintoríne zámkovou 

dlažbou a  vytvorené kryté 
stojisko pre kontajnery.

Bol som aj členom výbe-
rovej komisie pri verejnom 
obstarávaní na rekon-
štrukciu verejného osvetlenia 
v meste. Tak, ako to bolo celé 
nastavené, bola celá komisia 
zbytočná. Na pripomienky 
poslancov o  predraženom 
projekte verejný obstarávateľ 
nebral ohľad a  podmienky 
verejného obstarávania 
boli, podľa môjho názoru, 
dopredu nastavené na 
vybraného uchádzača. Opäť 
sa mohli ušetrené peniaze 
použiť na ďalšie svetelné 
body.

Som aj členom redakčnej 
rady Bánovských novín. Ako 
radový člen redakčnej rady 
nemám možnosť ovplyvniť 
obsah týchto novín. Obsah 
novín tvorí pani šéfredak-
torka, a tento dopĺňajú 
„tlačové správy mesta“, kto-
rými sa snaží vedenie mesta 
usmerňovať verejnú mienku 
občanov. 

Záverom ďakujem tým 
pracovníkom mestského 
úradu, ktorí sú ochotní 
poslancom pomáhať pri ich 
práci. Ľudevít Znášik

Čistenie
pokračuje!
Mesto pokračuje v čis-
tení miestnych komu-
nikácií a chodníkov 
od zimných posypov. 
Preto žiada občanov, 
aby rešpektovali 
prechodné dopravné 
značky a neparkovali na 
uliciach, ktoré sa majú 
čistiť! Harmonogram 
nájdete na www.
banovce.sk.

Kontroly 
primátora 
Primátor Marián Cho-
vanec zvolal 7. marca na 
mestskom úrade mimo-
riadnu pracovnú poradu 
s vedúcimi pracovníkmi, 
ktorí zodpovedajú za 
aktuálne vykonávanú 
údržbu mestských ko-
munikácií. Vzhľadom 
k tomu, že v pred-
chádzajúcich dňoch 
osobne vykonal kontrolu 
vo všetkých lokalitách 
mesta, zdôraznil, aby 
dôslednejšie dohliadali 
na výkon práce svojich 
podriadených. Poukázal 
na viaceré nedostatky 
a žiadal urgentne 
nápravu. Súčasne podot-
kol, že podobné kon-
troly bude vykonávať 
pravidelne vo všetkých 
referátoch mestského 
úradu.
 Tlačová správa mesta

Kosci
Mesto Bánovce nad 
Bebravou hľadá koscov 
na kosenie trávnatých 
plôch v meste. 
Predpokladaný nástup 
približne od 18.4. 2017.  
Bližšie info na tel.č. 0918 
731 844.

Zámer
nájom 
nebytového 
priestoru
Mesto Bánovce n. B. 
vyhlasuje zámer - 
ponuka na nájom 
nebytového priestoru 
v stavbe Domu služieb 
na Námestí Ľ. Štúra 
s. č. 6 v Bánovciach 
nad Bebravou.  Ide 
o nebytový priestor 
nachádzajúci sa na 
1. nadzemnom podlaží 
s výmerou 134,30 m2. 
Bližšie informácie získate 
na www.banovce.sk. 

Oznamy 
mesta

SOM občan, mám názor... 

Volebný obvod č. 7 – Malé Chlievany – Ľudevít Znášik
...namiesto 
toho, aby dali 
komunikácie 
do pôvodného 
stavu, začali 
vydierať mesto, 
aby prispelo na 
opravu komunikácií 
z mestského 
rozpočtu. Nakoniec 
mesto za podcenenie 
celého problému 
muselo prispieť 
nemalou čiastkou zo 
svojho rozpočtu na 
opravu komunikácií

Vážení občania, nakoľko 
som poslancom za 

mestskú časť Malé Chlievany,  
môj príspevok bude 
prednostne zameraný na moju 
činnosť v tejto mestskej časti. 
Posledné tri roky bola enormne 
zaťažená výstavbou rýchlostnej 
komunikácie R2 a aby toho nebolo 
dosť, začala sa aj výstavba kanalizácie, 
rekonštrukcia plynovodov...

Zberný dvor odpadov po novom
Mesto Bánovce nad 

Bebravou informuje občanov 
o  zmene prevádzkovania 
Zberného dvora odpadov, 
ktorý sa nachádza na ulici 
Hollého 1162/5, v priestoroch 
fi rmy TEDOS Bánovce nad 
Bebravou s.r.o. Prevádzkova-
teľom zberného dvora bude 
spomínaná fi rma.

Otváracie hodiny sú 
pondelok – piatok od 07.00 
do 17.00 hodiny, v  sobotu 
od 08.00 do12.00 hodiny. 
Zberný dvor slúži výhradne 
pre občanov nášho mesta 
a  nie pre podnikateľské 

subjekty. (Tie sú povinné 
odpady, ktoré vznikajú pri 
výkone podnikateľskej čin-
nosti, likvidovať, resp. odo-
vzdávať na vlastné náklady 
oprávnenej organizácii.) 
Bánovčania, ktorí sa musia 
preukázať občianskym 
preukazom, môžu doviezť 
na zberný dvor, v uvedenom 
čase, nasledovné odpady 
bezodplatne (okrem drob-
ných stavebných odpadov, 
ktoré sú spoplatnené):

150 110 – obaly obsahu-
júce zvyšky nebezpečných 
látok alebo kontaminované 

nebezpečnými látkami, 
150  202 – absorbenty, fi l-
tračné materiály, handry na 
čistenie, ochranné odevy 
kontaminované nebezpeč-
nými látkami, 160 107 – ole-
jové fi ltre, 200  101 – papier 
a  lepenka, 200 102 – sklo, 
200 103 – viacvrstvové kom-
binované materiály na báze 
lepenky, 200  121 – žiarivky 
a  iný odpad obsahujúci 
ortuť, 200  123 – vyradené 
zariadenia obsahujúce 
chlórfl uórované uhľovodíky, 
200 126 – tuky a oleje iné ako 
uvedené v  200  125, 200  133 

– batérie a akumulátory uve-
dené v 160 601, 160 602 alebo 
160 603 a netriedené batérie 
a  akumulátory obsahujúce 
tieto batérie, 200 134 – batérie 
a  akumulátory iné ako 
uvedené v  200  133, 200  135 
– vyradené elektrické a elek-
tronické zariadenia iné ako 
uvedené v 200 121 a 200 123 
(obsahujúce nebezpečné 
časti), 200136 – vyradené 
elektrické a  elektronické 
zariadenia iné ako uvedené 
v 200 121, 200 123 a 200 135, 
200  138 – drevo iné ako 
uvedené v  200  137, 200  139 

– plasty, 200 201 – biologicky 
rozložiteľný odpad, 200  307 
– objemný odpad, 200  308 
– drobný stavebný odpad 
(spoplatnený 0,015 eur / kg).

Na zbernom dvore 
v  novom prevádzkovom 
čase bude od 15. marca 
2017 zodpovedný pracovník 
f irmy TEDOS, ktorý 
občana s  odpadom usmerní 
a  zároveň dovezený odpad 
preberie a zaeviduje. Bližšie 
informácie na telefónnom 
čísle: 0940 637  832, ďalej 
info@tedos.sk, www.tedos.
sk.  Tlačová správa mesta

Nepochopím! 
Tak sa nám po netra-

dičnej tuhšej zime mesto už 
čistí… A vraj nám po svojom 
ústupe zima ukázala, akí 
sme „civilizovaní“! Písali 
v  Bánovských novinách... 
Nuž, je to tak. Možno práve 
po roztopení bielej zimnej 
pokrývky výraznejšie vní-
mame obraz neporiadku 
v našich uliciach. Lebo ten sa 

v nich nájde v menšej či väčšej 
miere po celý rok. Ibaže, ulice 
sa častejšie zametajú a  tráv-
niky kosia. No ľudia sú vo 
svojich „návykoch“, zdá sa, 
nemenní. Nepochopím, ako 
môže niekto hocikde voľne 
pohodiť obal zo sladkosti, 
z nápoja, či už plastový, alebo 
sklený, alebo zahodiť kúsok 
pečiva, nedojedeného jedla, 

vrecko z ovocia, či tvrdý obal 
z tovaru, ktorý práve vonku 
otvoril. Nepochopím, čo ho 
k tomu vedie? Alebo nebol 
k tomu vedený?! K tomu, aby 
nepotrebné obaly a  odpadky 
hádzal do smetných nádob, 
ktoré sú na tento účel na 
verejnom priestranstve 
rozmiestnené?! Alebo ak ich 
nemá kam umiestniť, aby si 

ich vzal so sebou a odhodil 
ich doma do zbernej smetnej 
nádoby?! Tak ako majú 
zaužívané turisti v  prírode, 
hoci ani tam… Pri pohľade 
na množstvo cigaretových 
ohorkov, na papiere a zdrapy 
igelitu v tráve, na kríkoch, 
na nevkusne počmárané 
fasády budov si často kladiem 
otázku, čím to je…? Keby 

bolo na mne, tak upratovacie 
„čaty“ by nemali v meste 
do čoho „pichnúť“! Mňa 
(a  isto nielen mňa) v  živote 
nenapadlo zahodiť čosi na 
zem, alebo kam to nepatrí. 
Ani čmárať po múroch… 
A k tomu som viedol aj svoje 
deti a teraz vnukov. Jedno-
ducho, nepochopím!…

 V. Laluch
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Zápis do prvého ročníka základných škôl
Zapisovať sa môžu deti 

narodené od 1. septembra 
2010 do 31. augusta 2011 
a  detí, ktoré mali odloženú 
povinnú školskú dochádzku. 
Riaditeľ školy určí presné 
miesto v  zmysle článkov I 
ods. 5 a III ods. 3 VZN č. 50 
o určení školských obvodov 
základných škôl v  meste 
v znení zmien a  doplnkov 
(ďalej VZN č. 50). Rodič je 
povinný prihlásiť dieťa na 

plnenie povinnej školskej 
dochádzky. Základná škola 
pri zápise dieťaťa vyžaduje 
osobné údaje: meno a priez-
visko, dátum narodenia, 
rodné číslo, miesto naro-
denia, národnosť, štátne 
občianstvo, trvalé bydlisko 
dieťaťa, meno a  priezvisko, 
adresa zamestnávateľa, 
trvalé bydlisko zákonných 
zástupcov. V  prípade, že si 
zákonný zástupca nesplní 

povinnosť prihlásiť dieťa na 
plnenie povinnej školskej 
dochádzky, dopustí sa 
priestupku, za ktorý mesto 
môže uložiť pokutu do 
331,93 eur. Rodič zapíše dieťa 
do školy v  obvode, v  ktorej 
má trvalý pobyt. Zriaďo-
vateľ na základe podkladov 
z  evidencie obyvateľstva, 
určil pre každú školu dve 
triedy 1. ročníka. Riaditeľ 
školy predkladá na základe 

zákona zriaďovateľovi na 
schválenie návrhy na počty 
tried. Ďalšie informácie 
o  zápise detí môžu rodičia 
získať na riaditeľstvách 
jednotlivých škôl alebo na 
webových stránkach škôl.  
Školské obvody základných 
škôl podľa Článku II VZN 
č. 50 sú zverejnené na www.
banovce.sk alebo na face-
booku Bánovské noviny. 

 Tlačová správa mesta

Mesto Bánovce nad Bebravou 
na základe porady riaditeľov 

základných škôl z 25. februára 
oznamuje, že zápis detí do prvého 
ročníka pre školský rok 2017/2018 
bude v dňoch 11. a 12. apríla 2017 
od 10. od 16. hodiny.

Spolupráca so záchranármi

Nedávno nadviazal spolu-
prácu aj s koordinátorom pre-

vencie kriminality Mestského 
úradu Bánovce nad Bebravou 

Miroslavom Schlesingerom. 
Podnetom k nej bola jeho 
dlhoročná spolupráca s  via-
cerými subjektmi, ktoré sa 
venujú prevencii a bezpečnosti. 
Prvou spoločnou akciou bolo 
dvojdňové odborné školenie 
vo Varíne zamerané na rôzne 
zručnosti, ktoré napomôžu 
pátracím tímom rýchlejšie 
zistiť relevantné informácie 
vedúce k nájdeniu hľadanej 
osoby. Súčasťou programu boli 

základné poznatky z  oblasti 
psychiatrie, správanie osôb 
s rôznymi typmi závislostí, 
pričom osobitnú pozornosť 
venova l i problemat ike 
samovrahov. Súčasťou tém 
boli interaktívne cvičenia 
zamerané na sebapoznanie, 
prevenciu vyhorenia a tímovú 
prácu. 

Napriek množst v u 
a náročnosti tém vyhodnotili 
všetci členovia KZZ SR 

školenie veľmi pozitívne. 
Keďže v  záverečnej spätnej 
väzbe viacerí vyjadrili záujem 
o pokračovanie v týchto ško-
leniach, uvažuje sa už o ďal-
ších termínoch. Výsledkom 
pracovného stretnutia je 
dohodnutá spolupráca 
v  oblasti lektorskej činnosti 
a vo forme odborných konzul-
tácií. Bánovský koordinátor 
prevencie kriminality bude 
súčasne poskytovať pomoc 

Kynologickému záchran-
nému zboru SR aj počas 
pátracích akcií po stratených 
a nezvestných osobách. 
 Tlačová správa mesta
  a KZZ SR

Kynologický záchranný zbor v rámci 
svojej činnosti zabezpečuje 

efektívnu a dobrovoľnú pomoc pri 
pátraní po stratených a nezvestných 
osobách. Tieto tímy spolupracujú aj 
s ostatnými záchranármi a políciou. 

Chodci verzus vodiči na priechodoch
Buďte ohľaduplní - na jednom kilometri je desať priechodov pre chodcov

„...Neviem presne na 
koho sa obrátiť a kto je 
kompetentný pre prípadné 
riešenie danej veci, na ktorú 
ako občianka Bánoviec 
nad Bebravou chcem upo-
zorniť... Veľakrát chodíme 
s manželom autom z práce 
cez mesto, smerom od 
4.  základnej školy alebo 
od mliekarne Milsy hore 
cez mesto až na Dubničku. 
My sme napočítali na asi 
deväťsto metroch 10 alebo až 
11 priechodov pre chodcov 
po prvý kruhový objazd na 
Dubničke (pri Lidli), čo je 
naozaj neúnosné. Neviem, či 
už na toto niekto upozornil, 
či je to vôbec normálne 
a v zhode s dopravnými 
predpismi... Pretože v tých 
deväťsto metroch je priechod 
na priechode a ak idete 
autom, veľakrát sa nám 
stalo, že chodci drzo vstúpia 
do vozovky - samozrejme na 
predmetných priechodoch. 
Často sme museli z tohto 
dôvodu prudko zabrzdiť, čo 
ale spôsobilo, že autá idúce 
za nami ledva dobrzdili. 
Lebo len čo sa trochu roz-
behnete, už musíte znova 
stúpnuť na brzdu, lebo 
opäť - priechod pre chodcov. 
Musím podotknúť, že ani 
zďaleka nikto z nás nešiel 
rýchlo, lebo to sa ani nedá 

pri toľkých nahustených 
priechodoch. Je nenormálne 
a najmä tiež nebezpečné 
jazdiť po takto vyznačenej 
cestnej komunikácii. Prosím, 
preverte túto situáciu, lebo 
myslím si, že to určite nie je 
v poriadku...“ Toľko v krát-
kosti z  listu Bánovčanky 
Jarmily Práškovej, ktorý 
adresovala na magistrát.

Prednost ka MsÚ 
v  Bánovciach nad 
Bebravou Alexandra Gie-
ciová zaujala k  problému 
toto stanovisko: „Priechody 
pre chodcov nevyznačuje 
mesto z vlastnej iniciatívy. 
Vždy tomu predchádza 
správne konanie a na jeho 
konci je záver dopravného 
inšpektorátu, ktorý rozho-
duje na základe stanoviska 
dopravného inžiniera 
s  prihliadnutím na dôle-
žité parametre. Tými sú 
pohyb osôb a automobilov, 
koniec chodníka a potreba 
priechodu na druhú stranu 
a  pod. Na uvedenom 
úseku bola vykonaná pred 
niekoľkými rokmi kontrola 
zameraná na opodstatne-
nosť priechodov pre chodcov 
a výsledok je realita v praxi. 
Žiadny priechod nie je 
vyznačený bezdôvodne. Aj 
tam, kde sú husto za sebou, 

to zvyčajne znamená, že 
končí chodník a musíte sa 
dostať k inému. Všetkým 
nám pomôže iba vzájomná 
ohľaduplnosť. Týka sa tak 
vodičov ako aj chodcov...“ 

Odborné stanovisko 
nám poskytol Peter 
Petrek z odboru cestnej 
dopravy a pozemných 
komunikácií Okresného 
úradu v  Bánovciach nad 
Bebravou: „O  umiestnení 
priechodov pre chodcov 
rozhoduje príslušný cestný 
orgán, v ktorého pôsobnosti 
je daná cesta. Toto povolenie 
vydáva na základe súhlasu 
dopravného inšpektorátu. 
Všetky priechody, ktoré sú 
umiestnené v meste Bánovce 
nad Bebravou muselo 
povoliť samotné mesto na 
základe súhlasu okresného 
dopravného inšpektorátu. 

V  správe Okresného úradu 
Bánovce nad Bebravou je iba 
ulica Partizánska, na ktorej 
sú umiestnené priechody 
podľa všeobecného záujmu 
(škola, fi rmy....)“

Po zverejnení názoru 
občianky a  stanovísk kom-
petentných na facebooku 
Bánovské noviny sa na túto 
tému rozprúdila diskusia, 
z ktorej vyberáme:

Miroslava Marhavá 
Hudecová: To je také naše, 
bánovské... Ale ako vodič 
dávam za pravdu, ohľadupl-
nosť tu chýba. Žiaľ, veľakrát 
to vnímam ako nedostatok 
najmä zo strany chodcov.

Martin Kolman: Čo tak 
sa prestať sťažovať, nesedieť 
na zadku a ísť s manželom 
pešo?  Urobíte niečo pre svoje 
zdravie a spojíte príjemné 
s užitočným ... 

Katarina Balažovičová: 
Presne tak, choďte pešo,  
nemáte to ďaleko, nie je to 
také strašné. Priechody sú, aj 
budú, treba ich rešpektovať 
a nie sa nad takouto banalitou 
zamýšľať...

Veron Geletová: A viete 
čo je najlepšie? Aj keby je tam 
1 919 282 priechodov, tak ani 
jeden vodiči nerešpektujú 
a dokážu „akože z dobrej vôle 
„ zabrzdiť, až keď ste v polovici 
priechodu a pritom vás auto z 
jednej strany pustí. Zamyslieť 
by ste sa mali vy, keby sú tam 
dva priechody,  ani na tých 
ľudí nepustíte. Potom behajú 
kade tade a brzdíte, kde sa dá, 
aby ste ich nezrazili...

Anna Gunišová Micha-
leová: A najlepšie je, keď 
sú dva priechody od seba 
vzdialene desať metrov, ale 
chodci nejdú ani po jednom, 
ale stredom medzi ne. A keď 
ich na to niekto upozorní,  
odpoveď  je: „veď som na 
priechode!“. Nad týmto nech 
sa chodci zamyslia.

Mali by sme sa v záujme 
bezpečnosti všetci rešpek-
tovať. Vodiči aj chodci. Je 
to predovšetkým o  ľudskej 
ohľaduplnosti. Každý má 
svoju pravdu, pešiaci a  aj 
motorizovaní. Ide len o  to, 
ako sme k sebe ľudskí...

 redakcia 

PS. Príbeh zo života 
hovorí za všetko: Na 
priechod pri mestskom 
parku na poslednú chvíľu 
vstúpila stará pani. 
Vodička stihla ubrzdiť, 
dokonca aj dôchodca za 
ňou, ale už tretie auto 
s mladou vodičkou nie. 
Narazila v plnej rýchlosti 
do dôchodcu a ten 
do vodičky pred ňou. 
Najväčšie dôsledky znášal 
dôchodca. Po mesiaci 
trápenia s poisťovňou 
a servisom ostal bez 
peňazí: Poisťovňa 
odhadla škodu na 700 
eur, servis si za robotu 
zapýtal tisíc štyristo 
eur, raz toľko. Vraj auto 
je už staršie a bla, bla, 
bla... Dôchodca so 400 
eurovým dôchodkom 
si musel na doplatenie 
požičať. A tak sa na 
rok zadlžiť.  Ľudskosť 
chýbala všade – neľudsky 
sa zachovala poisťovňa, 
servis, aj vodička, ktorá 
to všetko spôsobila. Vraj 
nedá ani euro! Vraj platí 
poistku! A stará pani, 
ktorá nečakane vošla na 
priechod, o tom vôbec 
nevie, že dôchodcu táto 
situácia „stála“ takmer 
infarkt. Nielen pri náraze, 
ale aj pri zistení, že 
platenie poistného vám 
vôbec nepomôže... 
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Deti a riziká na sociálnych sieťach
Je ako priesvitná stena do vášho súkromia. Nenechajte do nej nahliadať pochybným osobám

V  dnešnej 
dobe je skôr 

výnimkou, ak 
niekto nemá svoj 
profil na sociálnej 
sieti. Zarážajúci je 
ale fakt, že väčšina 
každodenných 
užívateľov vôbec 
nemyslí na 
zabezpečenie 
súkromia. 

Nehovoriac o  tom, že 
zverejňujú rôzne príspevky, 
ktoré majú nielen urážlivú 
formu, presahujúcu medze 
zákona, ale sú medzi nimi 
často také, ktorými vysta-
vujú vážnemu riziku svoje 
súkromie. Najohrozenejšou 
skupinou sú v  tejto oblasti 
deti a mládež. Vo verejnosti 
čoraz častejšie rezonujú 
prípady sexuálneho obťažo-
vania a násilia páchaného na 
deťoch. Jedným z  dôvodov, 
prečo takýchto prípadov pri-
búda, je množstvo dostup-
ných informácií a  fotografi í 
na sociálnych sieťach. 

Prieskumy z  viacerých škôl 
na Slovensku potvrdzujú, že 
takmer 90 % žiakov nemá 
zabezpečené súkromie 
svojich profilov. Súčasne, 
čo je alarmujúce najmä pre 
rodičov, deti majú pridaných 
stovky a  niekedy až tisíce 
priateľov, ktorých nikdy 
predtým osobne nevideli.

Dôvo dom,  pre č o 
takto ľahkovážne pridajú 
medzi svojich „priateľov“ 
úplne neznáme osoby, je 
následné demonštratívne 
predvádzanie sa, aký je 
o  nich veľký záujem vo 
virtuálnom svete. A  práve 

toto je prvý krok k závislos-
tiam na internete. Deti si tak 
vytvárajú ilúziu, že virtuálny 
svet je skutočný a  nevenujú 
už adekvátnu pozornosť 
tomu reálnemu, medzi 
rovesníkmi. Pomyselný boj 
o „lajky“ sa stáva pre nich 
oveľa dôležitejší, než snaha 
dosiahnuť niečo pozitívne 
v škole, športe, umení a pod. 

Z  uvedeného dôvodu 
chceme preto upozorniť 
rodičov, aby priebežne kon-
trolovali deťom množstvo 
„priateľov“ na internete a tiež 
obsah, ktorý zverejňujú. Nie 
kvôli neprimeranej kontrole, 

ale najmä preto, aby sa na 
stránku vašich detí nedostali 
pedofi lne orientované alebo 
iné nežiaduce osoby. Treba 
si tiež uvedomiť, že nie je 
vôbec rozumné zverejňovať 
dátum, miesto, či dĺžku 
pobytu na dovolenke, fotky, 
kde ste vy alebo vaše deti 
v  plavkách a  pod. Sociálna 
sieť je ako priesvitná stena 
do vášho súkromia. Ak 
do nej necháte nahliadať 
pochybným osobám, môžu 
byť všetky dostupné infor-
mácie zneužité.

Mesto Bánovce nad 
Bebravou, v oblasti prevencie 

rizík na sociálnych sieťach 
a internete, ubezpečuje 
rodičov, že každý školský 
rok ponúka základným, aj 
stredným školám v  meste 
kvalifikované prednášky 
a  besedy. Ak vaše dieťa 
doteraz nemalo prednášku 
na túto tému, môžete o  ňu 
požiadať (napr. počas 
rodičovského združenia) aj 
prostredníctvom triednej 
učiteľky. Bánovské školy 
majú celoročne zabezpečenú 
prevenciu bezplatne. Aktívne 
ju  využívajú aj seniorské 
kluby v meste.

 MsÚ prevencia

Výročná SZZP č. 1
Výbor   Základnej organizácie SZZP Bánovce nad 

Bebravou č. 1 vás pozýva vo štvrtok 16. marca o 15.00 
h na výročnú členskú schôdzu v Mestskom kultúrnom 
stredisku na Ulici J. Matušku  (Sever).  (vg)

Knižnica s novými oknami
Mnohí čitatelia a  náv-

števníci bánovskej knižnice 
veľmi dobre poznajú vybave-
nosť jej priestorov a kvalitu 
zázemia. O  nedostatkoch 
svedčia nielen odpovede 
z  dotazníka realizovaného 
v  minulom roku v  rámci 
projektu Podpora čitateľskej 
gramotnosti detí a mládeže, 
ale aj bezprostredné reakcie 
čitateľov priamo v knižnici. 
Je pravda, že podmienky na 
prevádzku našej knižnice 
sú v  porovnaní s  inými 
slovenskými knižnicami 
značne poddimenzované. 
Úsilie túto situáciu zmeniť 
však prinieslo prvé ovocie 
a vďaka podpory mesta 
Bánovce nad Bebravou 
a  mimorozpočtov ý m 
zdrojom sa koncom feb-
ruára zrealizovala výmena 

deviatich veľkorozmerných 
okien v  oddelení beletrie, 
detskom oddelení a  vo 
vstupnej časti. Minulý rok 
sa podarilo usporiť 1000 
€ z  financií určených na 
nákup kníh, keďže na nové 
knihy získala knižnica pros-
triedky z Fondu na podporu 
umenia. Ďalších 3200 € 
investovalo mesto Bánovce. 
Výmenou okien sa nielenže 

zmenil vzhľad knižnice, 
zvýšil sa aj tepelný komfort 
návštevníkov a  nemenej aj 
zabezpečenie budovy, keďže 
niektoré okná držali už 
takpovediac silou vôle. Stále 
však ostáva vymeniť ďalších 
jedenásť okien, vymeniť 
vstupné dvere, podlahové 
krytiny, nábytok, techniku 
a podobne. V modernizácii 
priestorov chceme pokra-

čovať aj v  budúcnosti a  to 
najmä formou uchádzania 
sa o  prostriedky z  mimo-
rozpočtových zdrojov. 
Verím, že uspejeme a z prvej 
lastovičky – nových okien 
– bude onedlho celý kŕdeľ 
a  že Bánovčania budú mať 
konečne peknú a  útulnú 
knižnicu, do ktorej sa budú 
radi vracať. 
  Zuzana Janáčová, BKC   

SOŠ strojnícka  Bánovce nad Bebravou, 
ponúka do prenájmu  majetok Trenčianskeho samo-
správneho kraja v správe Strednej odbornej školy stroj-
níckej, Partizánska cesta 76, Bánovce nad Bebravou. 

Predmetom nájmu sú 
nebytové priestory v celkovej výmere 18 m2
nachádzajúce sa na 2. poschodí nehnuteľnosti 
zapísanej ako internát o.č. 92 na liste vlastníctva 
č. 1837, súpisné číslo 1506 na parcele číslo 2447/1 
v katastrálnom území Bánovce nad Bebravou,  vhodné 
na  kancelárske  priestory. Minimálna cena nájmu je  
30 eur na m2 plochy na rok . Doba nájmu –  do 1 roku.

Bližšie informácie záujemcovia získajú na webovej 
stránke TSK v časti „Úradná tabuľa“ alebo na stránke 
školy.
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Múdre slovo pre dušu

Hosťom diskusného klubu 
veľvyslanec Ruskej federácie

Tobias Bezák

Juraj Hurčík

Jerguš Jandák

Eduard Rumanovsk ý

Matúš Petrík a Martina Tousecká

Edita Hudecová, rod. Záhumenská *1954

Pavol Kmeť *1927

Antonia Trubačová, rod. Boriková *1927

Ľudmila Niková, rod. Pekarová *1925

 Spoločenská kronika

Narodili sa

Uzavreli manželstvo

Opustili nás

„Je lepšie hovoriť s inte-
ligentným človekom o niečom 
hlúpom ako s hlupákom 
o niečom múdrom.“

Jan Werich (1905-1980), 
česk ý filmový a divadelný 
 herec, spevák , spisovateľ, 
dramatik a fi lmový scenárista,

Na pozvanie  bánov-
ského Malomestského klubu 
živého slova navštívi naše 
mesto mimoriadny a splno-
mocnený veľvyslanec Ruskej 

federácie v Slovenskej repub-
like pán Alexej Leonidovič  
Fedotov. Diskusia s  pánom 
veľvyslancom sa uskutoční 
v  kaviarni hotela Arkádia 

v  stredu 15. marca 2017 
o  16.00 hodine. Témami 
diskusie budú najmä geo-
politická situácia vo svete, 
problematika vzťahov EÚ, 

USA a  Ruska, očakávania 
budúceho vývoja spolupráce 
týchto krajín po nástupe 
prezidenta Trumpa a i. 
Vstup je voľný.

Minulý týždeň sa pred-
školáci z MŠ Severka na Ulici 
5. apríla  tešili z  návštevy 
Dorotky a  jej priateľov. 
Ide o  projekt Slovenského 
Červeného kríža, ktorý je 

určený pre deti predškol-
ského veku a jeho koordiná-
torkou je Monika Cichovská. 
Cieľom tohto projektu je 
sprostredkovať elementárne 
vedomosti  o ochrane svojho 

zdravia o  poskytnutí prvej 
pomoci v prípade ohrozenia 
zdravia, či života. Dorotka 
ako imaginárna kamarátka 
sa prihovára k deťom a pro-
stredníctvom príbehu rieši 

krízovú situáciu, ktorá môže 
nastať v  reálnom živote. 
A názorne predstavila deťom 
prvú pomoc pri popále-
ninách prostredníctvom 
zážitkového učenia...  (hš)

Prvá pomoc s Dorotkou

Zábavné popoludnie 
na bánovskom gymnáziu

Riaditeľstvo Gym-
názia Janka Jesenského 
pozýva širokú verejnosť, 
predovšet k ý m pia-
takov, štvrtákov, tretiakov 
základných škôl a  ich 
rodičov na zábavno-
-aktívne popoludnie na 
bánovskom gymnáziu, 
ktoré sa bude konať 
v  stredu 22. marca od 15. 

do 17. hodiny.  Žiaci a ich 
rodičia si môžu prezrieť 
priestory školy, zapojiť 
sa do rôznych aktivít 
súťažnou formou  a  spýtať 
sa na všetko, čo ich 
v súvislosti s našou školou 
zaujíma. Tešíme sa na 
Vašu návštevu! Kontakt: 
038/760 28 52, e-mail: 
info@gymbn.tsk.sk. 

Fíha tralala v Mestskom kultúrnom stredisku
Produkcia Fíha tralala 

vám prináša novú pesnič-
kovo-divadelnú šou pre 
najmenších divákov. V  hodi-
novom programe Vás obľú-

bený škriatok Fíha so svojimi 
rozprávkovými kamarátmi 
prevedie všetkými ročnými 
obdobiami. Zaspievate si naj-
známejšie detské hity a zatan-

cujete si na najobľúbenejšie 
fíhovské pesničky. V  Mest-
skom kultúrnom stredisku 
v  Bánovciach nad Bebravou 
na Ulici J. Matušku (Sever) 

sa Vám Fíha tralala predstaví 
v stredu 15. marca od 17.00 h. 
Vstupenky sú v  predpredaji 
cez ticketportal na pošte alebo 
v cestovných kanceláriách.

Minihviezdička v Primulke
Siedmeho marca sme 

u nás, v Materskej škole Pri-
mulka na Ulici Hollého hľa-
dali zlato. Nie však v podobe 
zlatých tehličiek, nerastnej 
suroviny, ani dobre ukryté 
v uzamknutom trezore. Našli 
sme ho v hrdielkach našich 
spevákov a recitátorov, ktorí 
nám pod vedením svojich 
pani učiteliek predviedli 
krásu spevu a  umelec-
kého prednesu. Viesť deti 
k hudobnému a slovesnému 
umeniu patrí k našim 
výchovnovzdelávacím cie-
ľom. Súťažná prehliadka 
s  názvom Minihviezdička 
má u nás dlhoročnú 
tradíciu a svedčí o  tom, 
že podpora speváckeho 
a  hovoreného prejavu má 
od útleho veku veľký vplyv 
na rozvoj osobnosti dieťaťa 

v predškolskom veku. Víťazi 
z jednotlivých kategórií 
postupujú na okresné 
prehliadky, ktoré sa budú 

konať v najbližšom období 
v našom meste. Ďakujeme 
našim p. učiteľkám za 
vedenie a prípravu k súťaži 

a všetkým minihviezdičkám 
vo veku od 2 do 6 rokov za 
krásne strávené dopoludnie.

 Kolektív MŠ Primulka

Svadobná výstava
Pozývame vás v nedeľu 

26.- marca od 10. do 17. 
hodiny do Mestského 
kultúrneho strediska na 
Svadobnú výstavu, kde 
nájdete rôzne inšpirácie pre 
jedinečný svadobný deň. 
Profesionálni vystavova-
telia vám ochotne poradia 

a predstavia ukážky svojich 
prác a  služieb. Podujatím 
bude sprevádzať herec Juraj 
Bača. Občerstvenie zabez-
pečené. Vstupné 2 eurá, deti 
v sprievode dospelej osoby 
zdarma. Možná je rezer-
vácia vstupeniek správou na 
FB alebo 0908 690 419.

FK: Je to len koniec sveta
Filmový klub vás pozýva v piatok 31. marca na fran-

cúzsko – kanadskú drámu Je to len koniec sveta.
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Bánovskí žiaci 
porazili Inter 

Žiaci Bánovského bas-
ketbalového klubu sa hneď 
v prvom kole nadstavbovej 
časti predstavili na palu-
bovke doposiaľ neporaze-
ného Interu Bratislava. Proti 
úradujúcemu majstrovi 
Slovenska tejto vekovej 
kategórii odohrali naši bas-
ketbalisti nešťastnú druhú 
štvrtinu prvého stretnutia. 
Účastník prestížnej Európ-
skej juniorskej basketba-
lovej lige (EYBL) nám až 
príliš ľahko odoberal lopty, 
navyše zverenci trénera 
Gajdoša kopili nepresnosti. 
Polčas sme prehrávali o 15 
bodov, v tom druhom sa 
zdalo, že sa naši chalani ešte 
vrátia do stretnutia, čo sa 
však neudialo a stretnutie 
sme prehra li 62:42.
Do druhého stretnutia 
urobil tréner niekoľko 
zmien v zostave, čo sa ihneď 
prejavilo na palubovke, kde 
naši chalani najmä vplyvom 
zlepšenej obrany a doskoku 
ovládli hru. V priebehu hry 
interisti znervózneli a náš 

náskok pomaličky narastal. 
Defi nitívne sme domácich 
zlomili až v posledne štvrtej 
štvrtine, ktorú sme vyhrali 
v pomere 21:4 a z Bratislavy 
sme si odniesli veľmi cenné 
víťazstvo 55:34. Treba 
podotknúť, že družstvo 
BK Inter Bratislava v tejto 
kategórii na domácej 
pa lubovke doposia ľ 
ešte nikdy neprehralo!
Výsledky: BK Inter - BBK 
62 : 42, štvrtiny 15:11, 19:8, 
18:16, 10:7, fauly 20:16, TH 
BBK 24/12. Body: M. Kopas 
10, M. Špánik 9, S. Urban 9, 
M. Hronský 8, P. Gajdoš 2, 
M. Kolárik 2, A. Šimko 2, 
M. Lagin, D. Fišer, J. Crha, 
T. Belák, M. Miklo, R. Jan-
cusko. BK Inter - BBK 34 : 
55, štvrtiny 9:9, 9:12, 12:13, 
4:21, fauly 19:17, TH BBK 
27/14. Body: S. Urban 17, 
M. Hronský 12, M. Špánik 
7, A. Šimko 6, M. Lagin 4, 
M. Kopas 3, M. Miklo 2, R. 
Jancusko 2, M. Kolárik 2, 
D. Fišer, J. Crha, T. Belák, P. 
Gajdoš.  (aj, tp)

Najlepší športovci za rok 2016
V stredu 

15. marca 
spoznáme 
najlepších 
športovcov a tímov 
za rok 2016. O ich 
nominácie sa 
postarali športové 
kluby pôsobiace 
v našom meste. 

Futbalisti, kolkári, 
hokejisti, zápasníci a ďalší, 
poslali mená svojich najlep-
ších jednotlivcov a tímov. 
O umiestnení v štyroch 
kategóriách plus o poradí 
v sieni slávy už rozhodlo 
desať členov komisie pre 

mládež a  šport a  rovnaký 
počet odborníkov z oblasti 
športu. Ocenení budú prví 
traja z každej kategórie.

  
Za koho by ste hlasovali vy?  

I. kategória - jednotlivec 
mládež:

 1. Ženský futbalový 
klub - Sofi a Anna Škerdová, 
2. Mestsky zápasnícky klub 
- Juraj Bočák, 3. Karate 
klubTrend - Alica Niková, 
4. Klub „x Road“ – Štefan 
Buchel, 5. HK Spartak 
- Lukáš Valjent, 6.  FK 
Spartak – Stanislav Turoň, 
7. HK Sokol RMK - Karo-
lína Matušincová. 

II. kategória - jednotlivec 
dospelí:

 1. Ženský futbalový 
klub - Nikola Griačová, 
2. Strong man - Branislav 

Golier, 3. MaJ FIT klub - 
Róbert Valach, 4. Mestsky 
zápasnícky klub - Adrián 
Kufel, 5. Klub „x Road“ - 
Lukáš Bátora, 6. FK Spartak 
- Roland Szabó , Sokol RMK 
- Eva Turková, 8. Klub slo-
venských turistov- Martin 
Peterka.

III. kategória - družstvo 
mládež: 

1.Ženský futbalový 
klub družstvo - družstvo 
žiačok ŽFK Bánovce (U14),  
2 .Mestský zápasnícky 
klub - družstvo žiakov,  
3.Bánovský basketbalový 
klub – žiaci , 4. HK Spartak 
Bánovce – starší  žiaci, 5. FK 
Spartak – starší dorast, 
6. HK Sokol RMK – druž-
stvo dorasteniek

IV.kategória – družstvo 
dospelí: 

1.Ženský futbalový 
klub - družstvo žien, 
2. Bánovskí behúni , 3. FK 
Spartak  – muži, 4.Bánovský 
kolkársky klub - družstvo 
BKK , 5. HK Sokol RMK - 
družstvo žien.

SIEŇ SLÁVY - nominácie

1.Ženský futbalový 
klub - Miloš Šagát, 
2.  Bánovský basketba-
lový klub - Vojtech Igaz, 
3.  ZTŠČ MOTORSPORT -  
Michal Žitňan starší , 4. FK 
Spartak – Ľubomír Matušík 
, 5.Bánovský kolkársky klub 
- Jozef Lipták, 6. Ľuboslav 
Ježo - päťnásobný účastník 
majstrovstiev sveta novi-
nárov v behu na lyžiach... 
 (aj)
Viac o  nominovaných 
na facebooku Bánovské 
noviny.

Zimný štadión 
od 19. marca zatvorený 

Oznamujeme verejnosti, že prevádzka Zimného 
štadióna v Bánovciach and Bebravou  bude v nedeľu 
19. marca 2017 ukončená.

Derby pre naše hádzanárky
Bánovce – Topoľčany 30:23 (16:14)

Po raketovom nástupe 
viedli Bánovčanky na 
konci 2. minúty 3:0 
a  v  polovici 5. minúty po 
Turkovej zakončení 5:1. 
Hostky postupne vyrov-
nali hru a v 9. minúte 
Schwarzová vyrovnala na 
6:6. V nasledujúcom prie-
behu stretnutia sa našim 
hádzanárkam podarilo 
odskočiť na trojgólových  
9:6, 11:8 a 13:10, lenže 

húževnaté hostky sa 
dokázali vždy dotiahnuť 
na dostrel jedného pres-
ného zásahu. Tesne pred 
odchodom na prestávku 
Turková zariadila, že druž-
stvá odchádzali do kabín 
za stavu 16:14. Po zmene 
strán sa scenár zápasu 
zo záveru prvého dejstva 
zopakoval. V  36.  minúte 
Alžbeta Obstová poslala 
naše dievčatá do vedenia 

18:15, no o minútu 
Schwarzová prepisovala 
skóre na 18:17. Zverenkyne 
Richarda Makýša ale záve-
rečnú drámu nedopustili. 
Zlepšenou obranou,  
perfektnými zákrokmi 
brankárky Čížovej a vďaka 
efektívnejšej koncovke si 
do 50. minúty vypracovali 
päťgólový odstup 25:20. 
Bánovčanky  v záverečnej 
dvojminútovke zvýraznili 

svoj náskok, keď Kristína 
Obstová dvomi gólmi dala 
výsledku konečnú podobu 
30:23. 

Zostava Sokol RMK: 
Sakalošová, Čížová, - Bri-
dová 1, Hanová, Hrubá, 
Turková 8/1, Chocinová, 
Rebrošová 2/2 Halmová 3, 
Mikulášová, A.Obstová 8, 
Matušincová 4/2, K.Obs-
tová 4.

 (aj, rm, mp)

Hostia hrýzli až do záveru
FC Horses Bánovce – Zlaté Moravce B 2:1 (2:0)

Zverenc i  t rénera 
Slováka začali stretnutie 
náporom a hneď v úvode 
sa nebezpečným pokusom 
prezentoval Arsenovič. 
Nasledovala šanca Jambora, 
ale v rozhodujúcej chvíli mu 
lopta poskakovala medzi 
nohami. Úvodný tlak domá-
cich v 13. minúte pretavil 
do gólu Olej, ktorý prekonal 
brankára hostí utešenou 
strelou. Ubehlo len deväť 
minút a po prihrávke 
Svatíka zvýšil Olej na 2:0. 
Po polhodine hry sa zranil 

spoľahlivý stopér Szabó, čo 
Moravce využili na vyrov-
nanie hry a príležitosti. 
Najskôr z hranice päťky 
zakončil tesne mimo Hamar 
a po brejku Advigova včas 
zasiahli domáci obrancovia. 
Do druhého polčasu vstúpili 
hostia s náporom a hneď 
v úvode Da Silva z deviatich 
metrov namieril nad. Naši 
futbalisti mohli po zaváhaní 
Pichňu definitívne roz-
hodnúť Jamborom, ale ten 
mieril tesne vedľa. Rezerva 
Zlatých Moraviec pôsobila 

celý zápas sympatickým 
dojmom a zaslúženého gólu 
sa dočkala v  59.  minúte, 
kedy sa presadil Gui-
lavogui. V posledných 
fázach stretnutia mali viac 
z hry hostia, no vyloženú 
príležitosť si nedokázali 
vyprodukovať. Naopak, po 
rýchlych brejkoch mohli 
zvýšiť vedenie domáci 
Jambor s Olejom, ale pri ich 
pokusoch sa vyznamenal 
brankár Pichňa. Horses 
zaslúžene zvíťazil, napriek 
tomu, že hostia hrýzli až do 

samého záveru. Z úvodných 
dvoch náročných stretnutí 
získali naši futbalisti šesť 
bodov a už teraz sa tešia na 
lídra tabuľky, ktorého na 
domácom trávniku privítajú 
18. marca.         

Góly: 13. a 22.Olej – 
59.  Guilavogui. FC Horses 
Bá novce:  Sl ijepčev ić 
– Kastelovič, Szabó (32. 
Poštrk), Halás, Mrocek, 
Jambor (90. Tabak), Olej, 
Svatík, Gajdošík, Arsenović 
(73. Marko), Líška. 

 (aj, mk)

Bronz pre Alicu a Alenu

V sobotu 4. marca sa 
v Šuranoch uskutočnilo 
2.  kolo Slovenského 
pohára detí a žiakov, z 
ktorého si zverenkyne tré-
nera Petra Bežáka Alica 

Niková kumite staršie 
žiačky do 30 kg a  Alena 
Bežáková v kumite diev-
čatá do 20 kg priviezli 
bronzové medaily. 

 (aj, pb)

KK Preseľany B – BKK  
6:2 (3110:3016)

Prehrou 2:6 sa vo 
štvrtok skončilo 23. vystú-
penie bánovských kolkárov 
v aktuálnom ročníku 2. ligy 
Západ. Svoje duely do 
víťazného konca doviedli 
Michal Papšo a Jaroslav 

Podolák. Druhý menovaný 
v poslednej časti zápasu len 
korigoval jedenástu tohto-
-sezónnu prehru hráčov 
BKK, ktorí v stretnutí 
zvalili o 94 kolov menej ako 
domáci hráči.   (aj)
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na
facebooku

 Predám 2 izbový byt 
v BN. Tel. 0915 702 177.
 Príjmeme šoférov na 
MKD. Tel. 0905 820 599.
 Hľadáme ľudí na 
upratovanie spoločných 
bytových priestorov. Tel. 
0903 400 151.
 Dám do prenájmu garáž 
v BN, pod Kovytom. Tel. 
0910 569 756.
 Kúpim starú chalupu 
s  veľ kou záhradou 
v Uhrovskej doline 
(U hrovec ,  K ši nná , 
Uhrovské Podhradie...). 
Tel. 0918 514 638.
 Prijmeme čašníčku na 
plný pracovný úväzok 
do hotelovej reštaurácie. 
Nástup možný ihneď . Tel. 
0904 261 555.

 Brigáda pre študentov 
nad 18 rokov v BN, každú 
sobotu na 10 h. Volať 
v pracovné dni od 16. h - 
18.00 h. Tel. 0911 104 899.
 Prijmem dispečera - aj 
zaučím, podmienkou je 
cudzí jazyk. Tel. 0905 606 
959.
 Prenajmem garsónku v 
centre BN jednej slušnej 
osobe - nefajčiar. Volať 
po 16.00 h. Tel. 0907 295 
831.
 Predám garsónku v BN. 
Tel.  0915 702 177.
  Predám modrú 
Felíciu, naj. 135 tis.
km, STK/EK do 9/2018, 
dobrý technický stav. Tel. 
0904 897 678 BN.

INZERCIA

Hlavní organizátori 
z Klubu slovenských turistov 
v  Bánovciach nad Bebravou 
– Marián Chovanec, Anton 
Balažovič a  Branislav Šte-
fánik – sršali spokojnosťou 
tak nad pestrosťou odprezen-
tovaných destinácií, najmä 
domácich turistov a  cesto-
vateľov, ale aj nad účasťou 
a výbornou atmosférou v sále 
MsKS. Domáce prezentácie 
ako prvé odštartovali 
23-ročný Bánovčan Martin 
Beňačka a  Trenčianka 
Amanda Scheerová, ktorí 
prebrázdili Balkán na dvoch 
kolesách podľa hesla  „za 
málo peňazí veľa muziky“.  
Ivana Kšiňana z  Horných 
Naštíc tiež považujeme za 
domáceho a  účastníkom 
festivalu predstavil zájazd 
„svojich“  turistov do Čiernej 
hory a  výstup na Durmitor 
v  roku 2016.  Aj študentka 
Júlia Balážová pochádza 
z Bánoviec a spolu s českým 
priateľom Lukášom Ondrá-
šekom hovorili o  zážitkoch 
z  Gruzínska. Milá je aj ich 
myšlienka, že „svet je jedna 
veľká atrakcia a  navyše - tu 
spoznávajú aj samých seba.“ 
Minuloročnými „hviezdami 
večera“  boli 29-ročná 
Bánovčanka Lucia Filová 
a jej priateľ Francúz Michael 
Kada. Kým vtedy to bola 
ich misia v  Afrike, ktorú 
stále považujú za svoju 
najdôležitejšiu cestu, teraz sa 
s nami podelili o zážitky zo 
Slovinska. 

Po obedňajšej prestávke 
si účastníci pozreli doku-
mentárny fi lm Zem, ktorá 
hľadá svoje nebo o  jednej 
horehronskej obci a  jej 
obyvateľoch v  réžii Erika 
Prausa. A  ako „dezert“ 

k obedu sa mohli ponúknuť 
potravinou tretieho tisíc-
ročia. Vyštudovaný kuchár 
Milan Václavík z Brna pra-
coval v Rakúsku a Anglicku 
ako Head Chef  vo francúz-
skej hotelovej reštaurácii 
a v súčasnosti pracuje ako 
šéfk uchár v arabsko-indickej 
reštaurácii Klub cestovatelů 
v Brně. Aktívne cestuje za 
jedlom do exotických krajín, 
píše články o etnokuchy-
niach, prednáša pre školy 
a  organizuje multikultúrne 
programy pre mládež. 
Vareniu jedlého hmyzu sa 
venuje od roku 2010. Ako 
nám osobne potvrdil, hmyz, 
ktorý ponúkal Bánovčanom 
priamo na javisku, pochá-
dzal od chovateľov a  išlo 
presne o larvy potemníka 
brazílskeho, švába argentín-
skeho a cvrčka banánového.

Po „dezerte“ sme sa 
opäť vydali do vysokých 
hôr, tentokrát na štyroch 
kolesách s  trenčianskym 
párom Jankou a Romanom 
Th under  Hromníkovcami.  
Ich bláznivá cesta viedla do 
Chile a tu sa dalo nájsť všetko, 
aj veľkú výzvu. Pokorili 
päť vulkánov s výškou nad 
päť až šesťtisíc metrov. Išlo 
o 5300 km dĺžkových, 25 000 
metrov výškových a o milión 
zážitkov, s ktorými sa vďačne 
podelili s Bánovčanmi, ktorí 
ich považujú už za domá-
cich. Bánovčanka 30-ročná 
Kristína Dobešová žije 
v Prahe a so svojím českým 
priateľom Zdenkom Fousom 
precestovali vyše sedemtisíc 
kilometrov po Botswane 
a Namíbii. Z horúcej Afriky 
sme sa presunuli na stu-
dené Špicbergy. Zaviedol 
nás tam jeden z  hlavných 

organizátorov každoročne 
sa prezentujúci niektorou 
z  množstva ciest, ktoré 
v  priebehu roka absolvuje. 
Branislav Štefánik: „Na 
súostroví Špicbergy, nórsky 
názov Svalbard, je to niečo 
úplne iné, ako je človek zvyk-
nutý v našich končinách. Niet 
tam chodníkov, značenia, 
takmer žiadna infraštruk-
túra. Každý sa na túre musí 
spoľahnúť iba sám na seba. 
Navyše tam hrozí stretnutie 
s nevyspytateľným polárnym 
medveďom, takže je potrebné 
byť ozbrojený a obozretný. 
Paradoxne najväčším prob-
lémom v letnom období nie 
je zima, ale množstvo vody...“

Tridsaťročná Marta 
Rajková (na foto) pochádza 
síce z  Komárna, ale jej 
cestovka Travelistan má 
sídlo v  Bratislave. Spolu 
s  priateľom Martinom 
Navráti lom absolvovali  
Štyri stany Strednej Ázie, 
vrátane Annapurny, čín-
skeho múra, Kazachstanu, 
atď. Jej prezentácia získala 
najviac diváckych ohlasov 
a  preto si z  rúk primátora 
a predsedu bánovského KST 
Mariána Chovanca pre-
vzala cenu – festivalového 
autovtáka. Na sociálnej sieti 
sme mohli zdieľať jej odkaz: 
„Ďakujem, že som mohla 
byť súčasťou cestovateľského 
festivalu Hory, cesty, ľudia 
2017. Ešte nikdy som nezažila 

také vytrvalé publikum ako 
v Bánovciach, ktoré s elánom 
vydržalo tento maratón 
premietaní. Som nadšená 
a motivovaná...!

Žilinčanka Petra Pogá-
nyová ako extrémna lyžiarka 
a  horolezkyňa predstavila 
medzinárodnú česko-slo-
venskú expedíciu na horu 
Noshaq (7492 m), ktorá je 
druhým najvyšším vrcholom 
pohoria Hindúkuš.

Po oceňovaní naj-
úspešnejších prezentácií 
a  bohatej tombole patril 
večer dokumentárnemu 
fi lmu Slovensko na šnúrkach 
od režiséra, 29-ročného 
Bánovčana Adama Lisého, 
ktorého si môžeme dobre 
pamätať aj z predošlých 
ročníkov festivalu, naprí-
klad ako zdolal Island na 
skladačke. S  24-ročným 
profesionálnym paragli-
derom Ľubošom Kravecom 
preletel ponad Slovensko 
na paraglaidingu a  natočil 
úžasné scenérie. Záver 
celodenného programu 
patril polhodinovému doku-
mentárnemu fi lmu režiséra 
Rasťa Hatiara, ktorý spolu-
pracoval aj s  Pavlom Bara-
bášom. Jeho fi lm Obyčajní 
chlapci prináša aj historické 
snímky legendárnej dvojice 
liptovských skialpinistov 
Dušana Triznu a  Milana 
Madaja.

Hory, cesty, ľudia 
napísali svoju bodku za 
16. ročníkom a organizátori 
už teraz plánujú, s  čím 
prídu o rok. Hreje ich dobrý 
pocit, že najmä mladí ľudia 
z Bánoviec a okolia sa oddá-
vajú cestovaniu a  dokážu 
svoje skúsenosti a  zážitky 
tlmočiť aj ostaným na stále 
kvalitnejšej úrovni. Delia 
sa o svoju radosť z turistiky 
a  cestovania so všetkými, 
ktorí prejavia o  to záujem 
(aj mimo festivalu). A  tých 
je v  našom regióne z  roka 
na rok viac a  viac. Preto 
náš bánovský cestovateľský 
festival „rastie do krásy“ ...

 Alena Borszéková

Hory, cesty, ľudia
Na štrnásťhodinovom maratóne prezentácií cestovateľov vytrvalé publikum

Bolí vás chrbát? Navštívte nás. Pravidelná masáž Vám pomôže 
odstrániť Vaše boľavé problémy. Stačí zavolať a dohodnúť sa!

„Osobne ako propagá-
tora šúľanej ma potešilo, 
že sme na Hory, cesty, 
ľudia mali možnosť ju 
opäť prezentovať a ukázať 
Bánovčanom. Stretla sa 
s  pozitívnym prijatím, 
súdim podľa toho, že hry boli 
skoro stále obsadené. Ten-
tokrát sme mali na rozdiel 
od vlaňajška už originálne 
profesionálne hracie dosky. 
Tento divácky záujem ma 

teší...“ hovorí s  nadšením 
jemu vlastným Anton 
Balažovič, ktorý na festivale 
Hory, cesty, ľudia po celý 
čas „dozeral“ na šúľanú. My 
už len dodávame, že tento 
nadšený „šúľanár“ bude 
hlavným organizátorom 
prvého celoslovenského 
turnaja v šúľanej – a to u nás 
v Bánovciach nad Bebravou 
8. apríla 2017. Bude to pre 
naše mesto česť!  (ab) 

Šúľaná v Bánovciach

STK Rybany, s.r.o. Rybany 2,95636 RYBANY      Tel.: 038/7692655
Otváracie hodiny PO-PIA: 6:30 hod až 16:00 hod.

TECHNICKÉ A EMISNÉ KONTROLY 
OSOBNÝCH A NÁKLADNÝCH VOZIDIEL

komplet cena TK+EK=45€, cena pre dôchodcov a ZŤP 38€

NERISKUJTE POKUTU A ABSOLVUJTE STK VČAS!

www.stkrybany.sk

Š estnásty ročník cestovateľského 
festivalu v réžii domáceho Klubu 

slovenských turistov a MsKS bol 
výnimočný prezentáciou väčšiny 
mladých žien, ale aj ochutnávkou 
potraviny tretieho tisícročia – hmyzu. 

 KST Kamarát Uhrovec 
organizuje na prvú 
jarnú  sobotu 25. marca 
zájazd pre rodiny s deťmi 
ale i pre zdatných turistov 
turistický výlet na hrebeň 
Bielych Karpát - moravské 
kopanice Výškovec. Sú 
pripravené 5, 10, 14, 19 
a vyše 20 km trasy s pek-
nými výhľadmi a  náuč-
nými chodníkmi. Viac na 
facebooku KST Kamarát 

alebo www.kstkamarat.
com. 
  K lub slovenských 
turistov Bánovce nad 
Bebravou vás pozýva 
v  nedeľu 26. marca na 
celodennú túru z Brezovej 
pod Bradlom – Bradlo 
– Dobrá voda a  Sv. Kata-
rínka. Odchod spoločného 
autobusu o 7.30 h z  auto-
busovej stanice. Viac na 
www.kstbanovce.sk

KST pozýva
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www.ijav.sk

Nám. L. Štúra 1796/5A,
957 01 Bánovce mad Bebravou

bnb @ ijav.sk
0903 712 633

        IJaV Bánovce nad Bebravou - 
        Inštitút jazykov a vzdelávania

Inštitút jazykov
a vzdelávania

´

úradné a neúradné 
preklady 

do všetkých svetových 
jazykov

PREKLADATELSKÁ 

AGENTÚRA

týždenník
občanov mesta 
Bánovce nad Bebr.

www.smiechoty.sk
V práci vždy zo seba vydajte 
100 %! A to 12 % v pon-
delok, 23 % v utorok, 40 % 
v stredu, 20 % vo štvrtok, 
5 % v piatok...

********
Rozprávajú sa dvaja 
manažéri.
Personálny manažér: - 
Najväčšou hodnotou našej 
fi rmy sú zamestnanci!
Finančný manažér: - Tak 
ich predajme!

********
Hovorí podnikateľ svojmu 
zamestnancovi:
- Vy ste, pán Novák, veľká 
opora našej fi rmy. Neviem, 
ako by sme bez vás vydržali, 
ale v budúcom mesiaci to 
chceme skúsiť.

********
Hovorí šéf zamestnancovi:
- Zdá sa mi, že dnes nemáte 
žiadnu chuť do práce!
- Mám, ale človek sa musí 
vedieť ovládať.

********
Myslíte, že za neúspechom 
vašej fi rmy sa skrýva neve-
domosť, alebo nezáujem 
pracovnikov?
- Neviem a keď mám 
pravdu povedať ani ma to 
nezaujíma.

• Vydáva Mestské kultúrne stredisko, spol. s r.o., Ul. J. Matušku 766/19, 95701 Bánovce nad Bebravou, • IČO: 34103775 • e-mail: noviny@kulturabn.sk, telefón: 038/760 24 22, inzercia: 
0948 602 422 • Redakčná rada: predsedníčka JUDr. A. Gieciová, podpredsedníčka - šéfredaktorka A. Borszéková, Bc. M. Schlesinger, B. Kodajová, Mgr. Z. Janáčová, Mgr. P. Bulík, 
Ľ.  Znášik • Uzávierka novín je v stredu. Redakcia si vyhradzuje právo výberu a úpravy doručených príspevkov. Obsah článkov prispievateľov a inzerátov sa nemusí zhodovať 
so stanoviskom redakcie. • grafika: Ing. V. Dúbravka • tlač: Petit Press, a.s., Bratislava • Registračné číslo EV3780/09 • ISSN 1338-7049

Spoločnosť SLOVMAS, a. s., ako
autorizovaná organizácia zodpovednos�  výrobcov 
pre: obaly, neobalové výrobky, batérie a akumulátory, 
elektrozariadenia, pneuma� ky týmto informuje právnické osoby 
a fyzické osoby – občanov o nakladaní s odpadom z vyhradených 
výrobkov (vyhradený prúd odpadu): 

• Do skupiny vyhradených výrobkov patria elektrozariadenia, batérie 
a akumulátory, obaly, neobalové výrobky, vozidlá a pneuma� ky. 

• Na vyhradené výrobky sa vzťahuje rozšírená zodpovednosť výrobcov, 
t. z., že výrobca takéhoto výrobku je povinný plniť súbor povinnos�  pre 
vyhradený výrobok uvedený na trh SR. Tým je zabezpečené, že o vyhradený 
výrobok, resp. vyhradený prúd odpadu bude postarané vo všetkých fázach 
jeho životného cyklu. 

• Financovanie triedeného zberu vyhradeného prúdu odpadu, vrátane 
triedeného zberu zložiek komunálneho odpadu patriacich do vyhradeného 
prúdu, znášajú výrobcovia v rámci systému rozšírenej zodpovednos�  
výrobcov. V prípade nedôsledného triedenia oddelene zbieraných zložiek 
komunálneho odpadu, na ktoré sa vzťahuje rozšírená zodpovednosť 
výrobcov, náklady na triedený zber vyhradeného prúdu odpadu znáša 
obec. 

• Zakazuje sa do voľnej prírody ukladať akýkoľvek odpad. Batérie 
a akumulátory, elektrozariadenia a odpadové pneuma� ky sa nesmú 
vyhadzovať do komunálneho odpadu. 

• Konečný používateľ môže odovzdať elektrozariadenia, batérie 
a akumulátory na miestach spätného zberu a odpadové pneuma� ky 
u distribútorov pneuma� k. Nakladanie s odpadom z obalov a neobalových 
výrobkov je určené vo všeobecne záväznom nariadení obce. 

Viac informácií o spôsoboch nakladania s vyhradeným prúdom odpadu 
nájdete na webovom sídle www.slovmas.sk

JJaazzyykkoovváá šškkoolla  a  ALIZALIZ
v Bánovciach nad Bebravou 

Vás pozýva v mesiaci MAREC 2017
na zápis do zápis do kurzovkurzov :

 Anglický  jazyk (Callanovou metódou)
 Nemecký  jazyk  
 Príprava na maturitné skúšky
 Anglický jazyk pre deti od 12 rokov
 Nezáväzné konverzačné hodiny angličtiny každý piatok
 Kurzy angličtiny pre seniorov

Príďte si vyskúšať Callanovu metódu na vlastnej koži na ukážkovej 
hodine ZDARMA. Príďte k nám, náš lektor Vás zdarma otestuje a my 
Vám vyberieme vhodný kurz. 

Bližšie info na www.aliz.skwww.aliz.sk
alebo na tel.: 0911 444 880


